
Protokół Nr XLI/17

z XLI sesji Rady Miasta Piły, która odbyła się w dniu 31 października 2017 r.

w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz.:12:00 – 15:30)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady XLI sesji Rady Miasta Piły otworzył Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.

Przewodniczący stwierdził,  że na sali  jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Wiesława Sztaba i Marek Andruszkiewicz) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych

uchwał oraz powitał przybyłych radnych i zaproszonych gości – listy obecności stanowią załączniki

do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powiedział, że podczas tegorocznych Mistrzostw Świata U-21

w  piłce  siatkowej  mężczyzn,  drużyna  Polski  zdobyła  tytuł  Mistrza  Świata.  Przewodniczący

powiedział,  że  z  dumą  chciałby  poinformować,  że  lekarzem  naszej  kadry  był  nasz  radny  –

Krzysztof  Zając,  któremu  Przewodniczący  chciałby,  w  imieniu  wszystkich  zebranych,

pogratulować.

Rafał  Zdzierela,  przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  że  w  nawiązaniu  do  pisma

Prezydenta  Miasta  Piły  z  31  października  br.  prosi  o  dodanie  do  porządku  obrad  w  punkcie

6.  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  zniesienia  formy  ochrony  przyrody  drzew

uznanych za pomniki przyrody - druk nr 819.

Głosowanie ws. wprowadzenia druku nr 819:

Radni zagłosowali za wprowadzeniem punktu jednogłośnie - 20 głosami „za”.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że ponadto radni otrzymali w wersji elektronicznej

poprawkę do projektu uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej - druk nr

820 oraz autopoprawkę do informacji Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych

osób zobowiązanych do ich składania za 2016 rok - druk nr 818.

Porządek obrad:



1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XL

a XLI sesją Rady Miasta Piły - druk nr 797.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 794.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXVIII/443/16 Rady Miasta Piły

z dnia 20 grudnia 2016 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta

Piły na 2017 rok - druk nr 801.

5.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  uzgodnienia  zakresu  prac  wykonywanych  na

potrzebę ochrony przyrody dotyczących pomników przyrody na terenie miasta Piły - druk nr 802.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew uznanych

za pomniki przyrody - druk nr 819.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu - druk nr 803.

8.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów - druk nr 804.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów - druk nr 805.

10. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Bogusławskiego w Pile - druk nr 806.

11.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Bydgoskiej i Robotniczej - druk nr 807.

12.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic:  Promiennej,  Równej,  Kazimierza Wielkiego i  Rynku

Koszyckiego - druk nr 808.

13. Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXIV/386/16 Rady Miasta Piły

z  dnia  27  września  2016  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu

zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Słowackiego,  Wyspiańskiego,

Żeromskiego i Ceglanej - druk nr 809.

14. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Jana Styki i Kossaka - druk nr 810.

15.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany

miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Dobrej  i  al.

Wyzwolenia - druk nr 811.

16. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania imienia Szkole Podstawowej nr 12 z

Oddziałami Integracyjnymi w Pile - druk nr 800.
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17. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie nadania nazwy dla skweru - druk nr 814.

18. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta

Miasta Piły - druk nr 815.

19. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu

własnego na realizację projektu partnerskiego z Gminą Kaczory w zakresie poprawy infrastruktury

komunikacyjnej łączącej jednostki osadnicze Pilskiego OSI, planowanego do realizacji w ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 - druk nr 816.

20. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu

własnego  na  realizację  projektu  partnerskiego  z  Gminą  Szydłowo  w  zakresie  poprawy

infrastruktury  komunikacyjnej  łączącej  jednostki  osadnicze  Pilskiego  OSI,  planowanego  do

realizacji w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 -

druk nr 817.

21.  Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od

nieruchomości - druk nr 812.

22.  Projekt  uchwały Rady Miasta  Piły  w sprawie  zmiany uchwały budżetowej  -  druk nr  813.

Autopoprawka - druk nr 820.

23. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2016-2017 -

druk nr 796.

24. Informacja Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do

ich składania za 2016 rok - druk nr 793. Autopoprawka - druk nr 818.

25. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych składanych

przez radnych Rady Miasta Piły za 2016 rok - druk nr 795. Autopoprawka - druk nr 799.

26. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 798.

27. Wolne głosy, wnioski i informacje.

28. Zamknięcie obrad.

Przewodniczący Rady Miasta Piły poprosił Pawła Jarczaka, wiceprzewodniczącego Rady Miasta

Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z XL sesji Rady Miasta Piły.

Wiceprzewodniczący Paweł Jarczak odczytał informację w sprawie protokołu z XL sesji Rady

Miasta Piły i postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XL sesji bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 głosami „za”.
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Ad 2.

Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy XL a XLI

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 4.

Projekt  uchwały  Rady Miasta  Piły  zmieniającej  uchwałę  Nr  XXVIII/443/16  Rady Miasta  Piły

z dnia 20 grudnia 2016 r. w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta

Piły na 2017 rok przedstawił Paweł Dahlke, przewodniczący Komisji Rewizyjnej.

Paweł  Dahlke,  przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  poprosił  Beatę  Dudzińską,  zastępcę

prezydenta Miasta Piły o kilka słów wyjaśnienia w związku z pismem ws. przesunięcia terminu

kontroli Komisji Rewizyjnej w Inwest-Parku.

Beata Dudzińska,  zastępca prezydenta Miasta  Piły powiedziała,  że  stosunkowo mały zespół

Inwest-Parku realizuje duże projekty, których zakończenie jest w tej chwili dla Miasta priorytetowe

i to było przyczyną prośby o przesunięcie terminu kontroli.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/562/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 5.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie uzgodnienia zakresu prac wykonywanych na potrzebę

ochrony  przyrody  dotyczących  pomników  przyrody  na  terenie  miasta  Piły  przedstawiła  Lidia

Plewa, zastępca dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/563/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Radny Przemysław Gawroński zapytał,  czy był  już omawiany punkt  dotyczący sprawozdania

z prac Prezydenta.

Przewodniczący Rafał Zdzierela odpowiedział, że tak.

Ad 6.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzew uznanych

za  pomniki  przyrody  przedstawiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.

Przewodniczący  Rafał  Zdzierela powiedział,  że,  w  związku  z  problemami  związanymi

z nagłośnieniem, zarządza przerwę techniczną.

Przerwa techniczna.

Wznowienie obrad.

Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej

kontynuuje omawianie przedmiotowego projektu uchwały.

Radna Wioletta Stalęga zapytała, co się dzieje ze ściętym drzewem.
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Dyrektor  Plewa odpowiedziała,  że  drzewa,  o  których  mowa,  są  zlokalizowane  na  terenie

Nadleśnictwa Kaczory i drewno będzie należało do tego nadleśnictwa.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  –  19  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/564/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 7.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego  trybu zawarcia  umów najmu omówiła  Julita  Grzegrzółka,  dyrektor Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami  „za”,  przy  1  głosie  „wstrzymującym się” -  uchwała  nr

XLI/565/17 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości

oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów omówiła Julita Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/566/17  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 9.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie nieruchomości oraz

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów przedstawiła Julita Grzegrzółka,

dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/567/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 10.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu

nieruchomości położonej przy ul. Bogusławskiego w Pile omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/568/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 11.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Bydgoskiej  i  Robotniczej  przedstawiła  Iwona  Wojtecka,  dyrektor

Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/569/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego

miasta  Piły  w  rejonie  ulic:  Promiennej,  Równej,  Kazimierza  Wielkiego  i  Rynku  Koszyckiego

przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie ws. załącznika nr 4:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie ws. załącznika nr 3:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.
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Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły powiedział,  kierując  swoje  słowa  do  goszczącej  na  sesji

młodzieży,  że  nie  wszystkie  sesje  Rady Miasta  Piły  tak  wyglądają  –  radni  nie  zawsze  są  tak

jednomyślni.

Głosowanie ws. załącznika nr 2:

Radni przyjęli załącznik jednogłośnie – 21 głosami „za”.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/570/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły zmieniającej uchwałę Nr XXIV/386/16 Rady Miasta Piły z dnia

27 września 2016 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania

przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic: Słowackiego, Wyspiańskiego, Żeromskiego i Ceglanej

przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/571/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 14.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu

zagospodarowania przestrzennego miasta Piły w rejonie ulic Jana Styki  i  Kossaka przedstawiła

Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/572/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego

planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ul.  Dobrej  i  al.  Wyzwolenia

przedstawiła Iwona Wojtecka, dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/573/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  imienia  Szkole  Podstawowej  nr  12

z  Oddziałami  Integracyjnymi  w  Pile  przedstawił  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor  Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu.

Dyrektor zgłosił autopoprawkę. Jedna ze zmian, to jest oczywista omyłka – w podstawie prawnej

w dacie przyjęcia rozporządzenia Ministra Edukacji Narodowej powinno być: 17 marca 2017 r.

Druga zmiana dotyczy uzasadnienia – uroczystość odbędzie się 16 listopada br., a nie jak napisano

w uzasadnieniu – 13 listopada br.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:
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Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/574/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 17.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  nadania  nazwy  dla  skweru  omówiła  Julita

Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Jacek Bogusławski, przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej poinformował, że komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Mieczysław Augustyn, senator RP powiedział, że to jest bardzo ważny moment dla Miasta. Mija

10 lat od kiedy Senat RP podejmował specjalną uchwałę dla uczczenia Ireny Sendlerowej. Wtedy

prawie nikt o niej  nie słyszał.  Niewielu wiedziało,  że w czasach opresji była taka osoba,  która

ratowała istnienia ludzkie w tym czasie, kiedy za ratowanie innych groziła śmierć. Dzisiaj wiedza

o Irenie Sendlerowej jest bardziej powszechna i bardzo dobrze się stało, że jej imię będzie w Pile

upamiętnione.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/575/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta

Piły omówiła Julita Grzegrzółka, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapytał, czy na sali jest obecna osoba skarżąca.

Skarżącego nie było na sali.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/576/17  stanowi

załącznik do protokołu.
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Ad 19.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu

własnego na realizację projektu partnerskiego z Gminą Kaczory w zakresie poprawy infrastruktury

komunikacyjnej łączącej jednostki osadnicze Pilskiego OSI, planowanego do realizacji w ramach

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020 przedstawiła  Teresa

Jakubowska, zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju i Funduszy Europejskich.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna  Wioletta  Stalęga powiedziała,  że  w  trakcie  omawiania  projektu  uchwały  padł  termin

realizacji – rok 2011. Radna zapytała, czy miała być data – 2018 rok.

Dyrektor potwierdziła.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/577/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 20.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu

własnego  na  realizację  projektu  partnerskiego  z  Gminą  Szydłowo  w  zakresie  poprawy

infrastruktury  komunikacyjnej  łączącej  jednostki  osadnicze  Pilskiego  OSI,  planowanego  do

realizacji w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2014 – 2020

przedstawiła  Teresa  Jakubowska,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Rozwoju  i  Funduszy

Europejskich.

Dyrektor zgłosiła autopoprawkę. W podstawie prawnej w odniesieniu do ustawy o samorządzie

gminnym jest pozycja 1785, a powinna być 1875. Dyrektor powiedziała, że podobna oczywista

omyłka  była  w  przypadku  poprzednio  procedowanej  uchwały.  Dyrektor  dodała,  że  materiały

z korektą zostały wcześniej przekazane do Biura Rady.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że błąd, o którym wspomniała dyrektor Jakubowska został

zauważony już na posiedzeniu kolegium i jeszcze przed posiedzeniami stałych komisji Rady Miasta

Piły został usunięty – o czym dyrektor Jakubowska nie była, prawdopodobnie, poinformowana.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/578/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 21.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od

nieruchomości przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Radny  Paweł  Dahlke powiedział,  że  łatwiej  by  było  podjąć  decyzję  gdybyśmy mogli  dzisiaj

usłyszeć jaki skutek finansowy przyniesie dla budżetu Miasta ta podwyżka. Radny powiedział też,

że chciałby, żeby powiedziane zostało na jakie cele zostaną przeznaczone pozyskane pieniądze.

Skarbnik Gminy powiedziała, że za chwilę będzie przedstawiać zadania przewidziane do realizacji

w roku przyszłym i w następnych. Skarbnik dodała, że nie mówi o podwyżce, bo podwyżka, to jest

jakaś  diametralna zmiana,  a  w tym przypadku mamy do czynienia z korektą.  Odnosząc się  do

kwestii kwoty, jakiej się spodziewamy, to – powiedziała skarbnik Gminy - spodziewamy się, że

będzie to około 500, 600 tys. złotych, więc nie są to żadne wielkie pieniądze, a potrzeb jest dużo.

Podstawowa potrzeba wynika z kwestii związanej z oświetleniem ulicznym – wszyscy odczuwamy

zmiany  rachunków  za  energię,  a  Gmina  także  to  odczuje,  bo  jak  radni  pamiętają  z  zapisów

w uchwałach dotyczących budżetu Gminy, oświetlenie kosztuje nas około 3 milionów złotych. Ta

inwestycja zostanie sfinansowana m.in.  ze środków wynikających z korekty stawek podatku od

nieruchomości. Skarbnik dodała, że kolejne zadania, które będziemy musieli sfinansować środkami

własnymi wiążą się z oświatą. Ze wstępnych projektów, które zostały przekazane do budżetu na rok

2018  wynika,  że  wydatki  bieżące  na  działalność  oświaty  wzrosną  o  około  4  miliony  złotych.
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W  przyszłym  roku  musimy  też  zabezpieczyć  środki  na  odprawy  emerytalno-rentowe  dla

kilkudziesięciu osób.

Radny Paweł Dahlke powiedział, odnosząc się do wypowiedzi Skarbnik, że korekta brzmi lepiej,

ale  korekta  „w górę”,  to  jest  jednak  podwyżka.  Radny powiedział,  że  na  posiedzeniu  Komisji

Budżetu i Rozwoju Miasta miała miejsce dyskusja na temat formy wprowadzania tej podwyżki.

Miasto czeka na wytyczne Ministra Finansów, ale powoduje to pewne utrudnienia. Inne podmioty –

np. zarządcy nieruchomości – które są zobligowane innymi przepisami, informują o podwyżkach na

kolejny rok wcześniej. Decyzja Miasta w tym terminie skutkuje tym, że część wpływów z niedużej

podwyżki  jest  przeznaczana  na  informowanie  mieszkańców  o  kolejnej  podwyżce  przez

zarządzających nieruchomościami. Radny Dahlke powiedział, że cieszy go to, że, w związku z tym,

że nasze stawki znajdują się na minimalnym pułapie, to nie musimy czekać na decyzję Ministerstwa

Finansów i w przyszłym roku możemy powiadomić zarządzających nieruchomościami wcześniej.

Przewodniczący Rafał Zdzierela powiedział, że to jest słuszna uwaga.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że ten głos,  o którym wspomniał radny Dahlke,  zmienia

także naszą optykę i na pewno w przyszłym roku będziemy chcieli taką propozycję złożyć na tyle

wcześnie,  żeby  np.  spółdzielnie  mieszkaniowe  mogły  w  odpowiednim  terminie  powiadomić

mieszkańców.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  21  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/579/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 22.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej. Autopoprawka.

Projekt uchwały i autopoprawkę przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.
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Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Włodzimierz  Bystrzycki,  przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych powiedział,  że  na

posiedzeniu  komisji  projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  był  analizowany

bardzo dokładnie i  członkowie komisji,  w tym Przewodniczący, byli  zaniepokojeni wycofaniem

środków  na  poprawę  funkcjonowania  boiska  przy  ul.  Żeromskiego.  Okazuje  się  –  dodał

przewodniczący Bystrzycki  -  że  problem stanowi  kilka  drzew znajdujących  się  na  tym terenie

i  z  tego  powodu  to  zadanie  nie  może  być  zrealizowane.  Przewodniczący  Komisji  Spraw

Społecznych dodał, że Skarbnik wyjaśniła na posiedzeniu komisji, że w przyszłym roku wrócimy

do tego tematu.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  jednogłośnie  -  20  głosami  „za” -  uchwała  nr  XLI/580/17  stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 23.

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Piła w roku szkolnym 2016-2017.

Informację, w formie prezentacji, przedstawił Sebastian Dzikowski, dyrektor Wydziału Oświaty,

Kultury i Sportu.

Włodzimierz Bystrzycki, przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że komisja

zapoznała  się  bardzo  dokładnie  z  ww.  informacją  na  posiedzeniu  komisji.  Przewodniczący

powiedział,  że  na  posiedzeniu  komisji  dyrektor  Dzikowski,  odpowiadając  na  pytanie  związane

z  potrzebą  stworzenia  w  Pile  nowego  przedszkola  czy  żłobka  powiedział,  że  ten  temat  jest

analizowany. Przewodniczący Bystrzycki poprosił dyrektora Dzikowskiego o ustosunkowanie się

do dwóch kwestii.  Jeden z tematów dotyczy zainaugurowanego niedawno rządowego programu

dotyczącego opieki nad dziećmi do lat trzech, w ramach którego można otrzymać dofinansowanie.

Druga sprawa dotyczy szkolnych klubów sportowych – przewodniczący Bystrzycki zapytał,  jak

wygląda sytuacja w tej sprawie.

Dyrektor Dzikowski powiedział,  że  program,  o którym mówił  radny Bystrzycki  -  „MALUCH

plus”  jest  faktycznie  programem  przeznaczonym  dla  dzieci  do  trzech  lat,  czyli  nie  dotyczy
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przedszkoli. Dotyczy ten program żłobków, klubów dziecięcych i innych form opieki nad dziećmi

do trzeciego roku życia. Sytuacja jest analizowana – dodał Dyrektor – i będziemy m.in. sprawdzać,

czy w istniejącym już naszym żłobku można utworzyć dodatkowe miejsca dla dzieci, bo warunkiem

uzyskania  dofinansowania  w tym programie  jest  stworzenie  nowych miejsc.  Jeżeli  będzie  taka

możliwość to zapewne z tego programu skorzystamy. Odnosząc się do kwestii SKS-ów, dyrektor

Dzikowski  powiedział,  że,  w  zasadzie,  we  wszystkich  naszych  szkołach  odbywają  się  zajęcia

sportowe  dla  uczniów  –  może  nie  zawsze  się  nazywają  SKS.  Dyrektor  powiedział,  że  chce

podkreślić, że we wszystkich naszych szkołach funkcjonują klasy sportowe.

Radna Wioletta Stalęga zapytała, czy w ubiegłym roku zdarzyła się taka sytuacja, że nie było

miejsca dla dziecka w przedszkolu. Radna zapytała też, czy Dyrektor ma wiedzę na temat tego, jak

rodzice oceniają sposób rekrutacji do przedszkola.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że ani w poprzednim roku szkolnym, ani w tym roku szkolnym

nie było takiego przypadku,  żeby dziecko nie  zostało przyjęte  do przedszkola.  Oczywiście,  nie

zawsze zostało przyjęte do tego, do którego, w pierwszej kolejności, rodzice chcieli, ale zawsze

znalazło się miejsce w innym przedszkolu. Odnosząc się do kwestii rekrutacji, Dyrektor powiedział,

że jest ten sposób stosowany przez nas od lat i dodał, że nie słyszał, żeby ktoś narzekał na ten

program, poza tymi osobami, które zapomniały się zalogować na odpowiedniej stronie i w związku

z tym przegapiły moment składania wniosku, ale miejsce w przedszkolu dla dziecka i tak zawsze

udawało się znaleźć.

Ad 24.

Informacja Prezydenta Miasta Piły na temat oświadczeń majątkowych osób zobowiązanych do ich

składania za 2016 rok. Autopoprawka.

Przedmiotową informację przedstawił Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły.

Ad 25.

Informacja  Przewodniczącego Rady Miasta  Piły na  temat  oświadczeń majątkowych składanych

przez radnych Rady Miasta Piły za 2016 rok. Autopoprawka.

Przedmiotową informację przedstawił Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta Piły.
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Ad 26.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 27.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Radny Włodzimierz Bystrzycki powiedział, że w ubiegły piątek odbyło się pierwsze posiedzenie

trzeciej  kadencji  Rady  Seniorów,  w  skład  której  powołanych  zostało  9  osób.  Przewodniczący

Bystrzycki dodał, że na pierwszym posiedzeniu tej kadencji pilskiej Rady Seniorów wybrany został

zarząd, a były radny Rady Miasta Piły Leszek Łado jest nowym przewodniczącym Rady Seniorów.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych powiedział, że na posiedzeniu komisji zaproponował,

żeby zapraszać na posiedzenia komisji przewodniczącego Leszka Łado.

Radny Jan Szwedziński powiedział, że chciałby wszystkich poinformować, że niedawno była 72.

rocznica powstania naszej Rady.

Mirosława Rutkowska-Krupka, wiceprzewodnicząca Sejmiku Województwa Wielkopolskiego

powiedziała, że chciałaby przekazać informacje o tym, co działo się w Województwie w ostatnim

miesiącu. Podjęte zostały następujące uchwały:

 uchwała  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Samorządu  Województwa

Wielkopolskiego z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi

działalność pożytku publicznego na rok 2018,

 uchwała  w  sprawie:  aktualizacji  programu  usuwania  azbestu  dla  województwa

wielkopolskiego,

 uchwała  w  sprawie  powierzenia  Powiatowi  Krotoszyńskiemu,  Powiatowi  Pilskiemu,

Powiatowi  Wągrowieckiemu i  Powiatowi  Złotowskiemu zadań samorządu województwa

w zakresie realizacji programu profilaktycznego na rzecz zapobiegania używaniu alkoholu

oraz innych środków psychoaktywnych, w szczególności przez dzieci i młodzież,

 uchwała w sprawie likwidacji  Wielkopolskiego Zarządu Melioracji  i  Urządzeń Wodnych

w Poznaniu,

 uchwała w sprawie przyjęcia stanowiska o ogłoszeniu roku 2018 w Wielkopolsce Rokiem

Powstania Wielkopolskiego.
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Wiceprzewodnicząca Sejmiku powiedziała,  że październik jest  miesiącem nauczycieli  i  przy tej

okazji  chciałaby  przypomnieć,  że  w  konkursie  –  Wielkopolski  Nauczyciel  Roku  zwyciężyła

Aleksandra Schoen-Kamińska, nauczycielka w Szkole Podstawowej nr 6 im. Lotników Polskich

w Pile. Mirosława Rutkowska-Krupka powiedziała też, że 11 października odbyła się nadzwyczajna

sesja  Sejmiku,  a  tematem  przewodnim  tej  sesji  byli  seniorzy.  Na  koniec  swojej  wypowiedzi

Wiceprzewodnicząca Sejmiku przekazała informację na temat drogi wojewódzkiej nr 179 w Pile –

al. Wojska Polskiego. Do 31 sierpnia zostały wykonane badania laboratoryjne dotyczące wyboru

technologii. Do końca listopada ma być zrobiona dokumentacja techniczna i zgodnie z planem, jeśli

pozwolą na to środki, remont tej drogi ma być wykonany w przyszłym roku.

Radny Paweł Dahlke powiedział, że rozpoczął się sezon grzewczy i zapytał, czy planowana jest

jakaś  akcja  uświadamiająca,  skierowana  do  dzieci  i  młodzieży,  dotycząca  palenia  w  piecach

śmieciami. Radny zapytał też, czy zaangażowane są w to służby porządkowe. Radny powiedział

też,  że w niedzielę dostarczono do schroniska błąkającego się po ulicy psa. Właściciele, którzy

trafili  do  schroniska  po  południu,  mieli  trudności  z  odebraniem  psa.  Radny  zapytał,  jakie  są

procedury w takim przypadku i czy jest tak, że zwierzę musi zostać na noc w schronisku? Radny

Dahlke zapytał także jakie są plany odnośnie do ul. Dalekiej. Wcześniej była informacja, że w tym

roku  będzie  ta  ulica  na  Koszycach  zrobiona.  Radny  powiedział,  że  chce  też  przypomnieć

mieszkańcom, że 26 listopada odbędą się wybory do Rady Osiedla Koszyce.

Radny Jacek Bogusławski powiedział, że 26 listopada odbędą się także wybory do Rady Osiedla

Górne.

Prezydent Krzysztof Szewc powiedział, odnosząc się do pytań zadanych przez radnego Dahlke, że

jeśli chodzi o przeciwdziałanie spalaniu w piecach różnych artykułów, to Straż Miejska na bieżąco

kontroluje ten problem – na tyle, na ile może. Te działania będą w sezonie grzewczym bardziej

intensywne. Prezydent zwrócił też uwagę na program dotyczący instalacji ogniw fotowoltaicznych

i  dodał,  że  warto  podkreślić,  iż  Urząd  Marszałkowski  jest  w  trakcie  opracowywania  uchwały

antysmogowej. Odnosząc się do tematu dotyczącego psa, Prezydent powiedział, że jest mu znany

i dodał, że jest w trakcie wyjaśniania tej kwestii i w najbliższym czasie udzieli radnemu Dahlke

odpowiedzi  na  to  pytanie.  Odpowiadając  na  pytanie  związane  z  ul.  Daleką,  prezydent  Szewc

powiedział,  że niestety,  przetargi w tym roku nie mają tej  cechy, którą miały wcześniej  – ceny

osiągane na przetargach są generalnie wyższe od tych, które zakłada kosztorys. W związku z tym,

niestety, w tym roku ul. Daleka, jako jedna z trzech, które planowaliśmy wykonać, nie zostanie

zrealizowana. Planujemy ujęcie tego zadania w przyszłorocznym budżecie.
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Ad 28.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Rafał Zdzierela, przewodniczący Rady Miasta

Piły zakończył obrady XLI sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodniczący Rady Miasta Piły

Małgorzata Leśniak (-) Rafał Zdzierela
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